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PROTOKÓŁ NR IV.2024 

z IV.2024 sesji Rady Miejskiej w Zdunach odbytej w dniu 31 lipca 2024 r. w godzinach od 15:00 

 do 16:12 w Starej Kaflarni w Zdunach. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Przewodnicząca 

Rady Miejskiej Radna Karolina Jankowska Grzybek otwarła o godzinie 15:00 IV sesję Rady Miejskiej 

w Zdunach. Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych, zatem obrady Rady były 

prawomocne. 

Prowadząca obrady powitała wszystkich uczestniczących w sesji Radnych, władze samorządowe, 

sołtysów, przybyłych gości, pracowników urzędu oraz wszystkie osoby, które obserwowały zdalnie 

obrady. Prowadząca obrady przypomniała, że obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

 za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz poprosiła o zachowanie przepisów ochrony 

danych osobowych w swoich wypowiedziach i poprosiła o zachowanie przepisów ochrony danych 

osobowych.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności Sołtysów oraz gości stanowi załącznik nr 2-5 do protokołu. 

Pkt. 2. Ustalenie porządku obrad. 

Porządek obrad wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji został dostarczony radnym za pośrednictwem 

programu eSesja. Wniosków, uwag do porządku obrad nie wniesiono. 

Wobec powyższego prowadząca obrady przedstawiła następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Zapytania mieszkańców Gminy Zduny do Burmistrza i Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji III Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na III sesji. 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji w okresie międzysesyjny. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/263/2017 Rady Miejskiej w Zdunach  

z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Zduny. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat lokalnych w drodze inkasa oraz 

wyznaczenia inkasentów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny  

na lata 2024 – 2034. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej w Zdunach  

do Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę nr LXVII.449.2023 Rady Miejskiej w Zdunach  

z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków. 

14. Interpelacje, zapytania, udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wolne głosy i wnioski. 

15.  Zamknięcie obrad.  

Wniosków uwag do porządku obrad nie zgłoszono.  

Pkt. 3. Zapytania mieszkańców Gminy Zduny do Burmistrza i Radnych 

W tym punkcie głos zabrał Piotr Jarecki Prezes Cukrowniczego Klubu Sportowego w Zdunach 

nawiązując do współpracy klubu z urzędem. Po krótce wspominał, że 29 młodzików z Klubu CKS 

Zduny wróciło z obozu sportowego z Mrągowa, w którym uczestniczyło jeszcze 5 innych zespołów 

sportowych. Rozmawiając z innym trenerami na temat budżetów klubów i sposobu ich finansowania  

„na moje słowa że 21 tys. zł klub uzyskał z urzędu, a 12 tys. zł od ministerstwa sportu wzbudziło 

zdziwienie pozostałych trenerów jak klub funkcjonuje. Proszę Państwa, ja nie mam do nikogo żalu, 

wynika to pewno z przepisów, że na ogólny sport w Zdunach jest 90 000 zł i to trzeba podzielić między 

wszystkie kluby. Niektóre zespoły i grupy, które tam były, same miały 90 tys. zł, czy ponad 130 tys. zł  

do 150 tys. zł budżetu rocznie. Ja nie mam do nikogo żalu, ale my naprawdę potrzebujemy 

dofinansowania. Po powrocie z obozu została do zapłaty za transport, liczyliśmy na jedną z firm, 

niestety nieudało się. Jestem po rozmowie i myślę, że współpraca nawiąże się na nowo, dlatego 

przepraszam za strój, nie zdążyłem się przebrać. Ale taka rola prezesa, ja sobie nie odmawiam pracy, 

robimy to społecznie, cały mój zarząd, myślę, że promujemy miasto. Nie jesteśmy jakby żadną 

akademią, tylko po prostu klubem miejskim, który się nazywa CKS Zduny. Jadąc na obóz, godnie 

reprezentowaliśmy nasze miasto, czapeczki z logo, dużo ludzi nas się pytało, bo kojarzą Zduny  

z produkcja kafli. Także staraliśmy się coś powiedzieć na temat kaflarni i Zdun. Wracając do sprawy, 

brakło nam około 3000 zł. Zbieram te pieniążki, dzięki niektórym radnym tu udało się też tą kwotę 

podnieść. Nie mam jakby pretensji. Przyznam, że ten wyjazd nie był zgłoszony do urzędu i zgłaszając 
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się po jakby wsparcie do urzędu, otrzymałem odpowiedź, że nie ma na to wolnych środków. Ale 

przesunięto z funduszu alkoholowego 2000 zł, także otrzymałem te 2000 zł dodatkowo na obóz. Tam 

przeprowadzałem pogadanki i zajęcia z dzieciakami zgodnie z programem profilaktyki 

przeciwdziałania uzależnieniom od alkoholu i narkotyków, teraz muszę zdać relację.” Mówca 

skierował do radnych i władz gminy prośbę, aby usiąść w jakiejś komisji i wydatki na sport niestety 

podnieść. „Nie wiem jak to zrobić. Wy jesteście tutaj jakby władzą wykonawczą w Zdunach. Są kluby, 

na przykład w Cieszkowie, gdzie tam składają pisma do urzędu, teraz złożyli, dostali pięć bramek. My 

musimy to wszystko wiązać z budżetu z tych 21 000 zł dofinansowania. Jeżeli chodzi  

o boisko, udało mi się pozyskać sponsora, gdzie nawóz mamy od Blending, ale wszelkie renowacje 

boiska, wszystko idzie z „naszych” jakby pieniędzy. Mamy parę osób, które składają się po 100 zł 

 co miesiąc, ale coraz więcej spotykamy się z taką jakby już niechęcią, bo po prostu ci przedsiębiorcy 

też mają swoje wydatki i po prostu mówią, że po prostu gmina to powinna sponsorować i nie obrażając 

i żebyście znowu źle nie zrozumieli, wysyłają nas do burmistrza. Czasami jest ciężko, ale niestety. 

Dzisiaj pojechałem na tą firmę. Myślę, że współpraca się jakby na nowo nawiąże. Dlatego taka prośba 

tutaj do Pana Burmistrza, do Radnych, żeby po prostu usiąść, bo myślę, że nie tylko CKS Zduny, 

 ale każdy klub sportowy, który jest w Zdunach, boryka się z taką sytuacją. Także pokrótce miałbym 

tyle. My się nie poddajemy, będziemy jakby działać. Klub zaplanował już obóz zimowy, robimy go 

bardzo blisko, żeby też zmniejszyć koszty transportu. I też już wcześniej zgłosimy do urzędu te 

wyjazdy. W 2025 roku planujemy obóz zimowy i letni, tak żeby ta informacja była jakby gdzieś na 

bieżąco. Nie ukrywamy, że gmina nam dużo pomaga, ale no jako prezes, żeby to wszystko 

funkcjonowało tak, żebym ja mógł usiąść w domu i nie myśleć o tym, no to jeszcze dużo, dużo, dużo 

brakuje.”  

Burmistrz Zdun Miłosz Zwierzyk – odniósł się wypowiedzi przedmówcy. „Oczywiście my jesteśmy 

świadomi, że środki, które są przeznaczane w ramach konkursu, bo to musicie Państwo wiedzieć, że to 

jest konkurs, kwota jest ustalana corocznie w budżecie i w ramach tej kwoty UKS-y, kluby sportowe 

składają oferty i jest komisja konkursowa, która rekomenduje burmistrzowi przyznanie określonych 

środków. Więc wszystko zależy od finansów, które mamy w budżecie. Ja rozumiem ostatnie lata ta 

kwota jest w miarę zamrożona, gdzieś na tym poziomie między 70 000 zł, czy 90 000 zł na sport. To 

jest stricte na działalność klubów sportowych. Oprócz tego są oczywiście inne środki, które gmina 

przeznacza na rozwój sportu, dzieci i młodzieży. Więc tutaj wszystko jest kwestia budżetu. W tym roku 

budżet już był rozplanowany rok temu. Takie środki zostały przeznaczone i wszelkie ruchy w ciągu 

roku są trudne, żeby sfinansować jakieś większe wydatki klubów. Podchodzimy do sportu całościowo. 
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Mamy szacunek do każdego klubu, do każdej działalności. Doceniamy tutaj klub piłkarski, 

 bo naprawdę wiele pozytywnych rzeczy się w ostatnich latach zaczęło dziać. Dzieci i młodzież  

jest szkolona. Więc tutaj jest ten potencjał i motywacja do działania również w innych klubach, więc 

tutaj widzę potrzebę zwiększenia tych środków. Wszystko jest uzależnione od tego jakie informacje 

dostaniemy z Ministerstwa Finansów 15 października. Jak będziemy mogli te wydatki bieżące 

rozdysponować na poszczególne działalności gminne. Państwo będziecie tutaj o tym decydować  

w budżecie gminy. Jeśli będzie taka możliwość, to będziemy zwiększać środki również w zakresie 

działalności sportowej, bo trzeba mieć na uwadze, że jeszcze oczekiwania są w innych obszarach: 

oświatowej czy w kulturalnej, w drogach, w utrzymaniu czystości, w dbaniu o zieleń. To są wszędzie 

wydatki bieżące i też jest potrzeba ich zwiększenia w przyszłym roku. Jaka będzie sytuacja, okaże się 

w październiku, będziemy o tym wspólnie rozmawiać. Jeśli chodzi o wydatki na sport, no to musicie 

Państwo wziąć pod uwagę, że teraz również mnóstwo inwestycji jest realizowanych mających na celu 

rozwój działalności sportowej, tj. budowa kompleksu sportowego, hali sportowej, kompleksu 

lekkoatletycznego, trybuny, to są wydatki na około 13 milionów zł na sport, które w przyszłości 

zaprocentują i polepszy się baza sportowa, co przyciągnie nowych sportowców, dzieci, młodzież  

do trenowania. Jestem przekonany, że korzyści z nowej infrastruktury przyniesie również dla CKS-u, 

ale też myślę, że otworzą się nowe działalności sportowe, gdzieś wokół szkoły ponadpodstawowej,  

czy szkoły podstawowej. Rozumiem ten głos, myślę, że radni go też przyjmują, ale no o szczegółach,  

o konkretach będziemy mogli porozmawiać w przyszłym roku, no bo to tak zawsze jest, że te oferty 

przyjmuje się bodajże w styczniu, czy w grudniu i na przełomie roku te środki są przydzielane  

w ramach tego, co będzie przewidziane w budżecie na rok 2025. Myślę, że na tym etapie tyle. Dziękuję 

za ten głos i myślę, że wrócimy do rozmów w październiku. 

Innych głosów w tym punkcie nie zabrano.  

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z sesji III Rady Miejskiej 

Prowadząca obrady podała, że po zapoznaniu się z treścią protokołu z III sesji Rady Miejskiej  

w Zdunach stwierdziła, że został on spisany zgodnie z przebiegiem obrad i obejmuje 

 w swej treści całe posiedzenie Rady. Protokół z obrad III sesji został przesłany za pomocą programu 

eSesja. Na ogólną liczbę 15 Radnych w III sesji udział wzięło 15 Radnych.  

Przyjęcie protokołu stanowi załącznik nr 6.  

Pkt. 5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na III sesji 
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Radni zapoznali się ze sprawozdaniem z realizacji uchwał podjętych na III sesji w dniu 26 czerwca 

2024 r. do 31 lipca 2024 r. Sprawozdanie z realizacji uchwał stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Rada 

przyjęła sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

Pkt. 6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

Sprawozdanie z działalności burmistrza Zdun w okresie międzysesyjnym tj. od 26 czerwca 2024 roku  

do 31 lipca 2024 roku stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Zgłoszono pytania do sprawozdania. 

Radny Artur Wiatrak – nawiązał do udziału w posiedzeniu EKO SIÓDEMKI 16 lipca. „Czy była 

rozmowa na temat stawek, czy coś innego?” 

Burmistrz Zdun Miłosz Zwierzyk – w okresie międzysesyjnym odbyły się dwa posiedzenia Zarządu 

Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA. Oba spotkania zarządu dotyczyły faktycznie spraw 

około przetargowych, dotyczących rozstrzygnięć na nowy okres odbioru i zagospodarowania odpadów. 

Oferty, które firmy zaproponowały w przetargu są wyższe niż szacunki przeprowadzone przez związek 

na podstawie cen z poprzednich okresów. Oczywiście zostanie wybrana oferta najkorzystniejsza  

z najniższą ceną, gdyż jest to decydujące kryterium tej działalności. Rozrzut cenowy był dosyć spory, 

nawet kilkumilionowy w zależności od obszaru. Przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadami 

komunalnymi podzielono na części, a mianowicie gmina Krotoszyn jest wydzieloną częścią, a gminy: 

Sulmierzyce, Cieszków, Zduny i Kobylin jest w II części. Różnice między oferentami były 

kilkumilionowe, więc tutaj też została podjęta decyzja, że nie będzie przetarg unieważniany, bo jest 

niebezpieczeństwo, że te ceny jednak jeszcze pójdą w górę ze względu na wzrost cen energii 

elektrycznej i wzrost kosztów działalności odpadowej. Więc wszystko idzie w tym kierunku, żeby 

oferta najkorzystniejsza została wybrana, mimo tego, że jest wyższa od szacunków, ale środki 

finansowe EKO SIÓDEMKA ma zabezpieczone, nawet na tą zwyżkę. Dla całego związku, dla 

wszystkich działalności to jest więcej o 6 milionów zł niż zakładano. To jest duża kwota, ale mając na 

uwadze, że mówimy o kwotach 60 milionów na cały system zagospodarowania opadów, no to jest 10% 

powiedzmy.” 

Radny Artur Wiatrak – a od kiedy te podwyżki miałyby wejść? 

Burmistrz Zdun Miłosz Zwierzyk – podkreślił, że „nie będzie żadnej podwyżki dla mieszkańców. 

Środki EKO SIÓDEMKA ma zabezpieczone z wolnych środków z lat poprzednich, więc tutaj  

nie będzie zwyżki dla mieszkańców. Będą podpisane umowy. Jedyna niedogodność dla mieszkańców 

to zmiana firmy odbierającej odpady. Jeśli dojdzie do podpisania umowy z tą firmą, która 

zaproponowała najkorzystniejszą ofertę, to będzie dla naszych mieszkańców zmiana wykonawcy usług, 

z powrotem wróci firma z Kalisza. Obecnie mamy tutaj firmę z Dolnego Śląska, ona miała wyższą 
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ofertę, a oferta firmy z Kalisza jest korzystniejsza, więc będzie zmiana. Dla mieszkańców podwyżki 

nie są przewidywane. Fundusze EKO SIÓDEMKI się zbilansują.” 

Radna Barbara Łasińska – pytanie do „spotkania z 29 lipca dotyczącego informacji o aplikowaniu 

środków finansowych z Funduszu Rozwoju Dróg. Czy będziemy aplikować o środki i ewentualnie 

jakich dróg ten fundusz dotyczy?” 

Burmistrz Zdun Miłosz Zwierzyk - wojewoda wielkopolska ogłosiła konkurs dla samorządów na 

przebudowę, budowę, remonty dróg lokalnych. Dla wszystkich samorządów, zarówno gminnych jak i 

powiatowych. Będziemy składać wnioski na finansowanie inwestycji, do których jesteśmy 

przygotowani dokumentacyjnie i uzyskano wszelkie pozwolenia, czyli tutaj mówimy o przebudowie 

drogi gminnej w Perzycach, ulicy Kopernika w Zdunach. Mamy gotową dokumentację na przebudowę 

chodników na ulicę Łacnową od ulicy Rejtana do drogi krajowej, bo taką dokumentację w zeszłym 

roku przygotowaliśmy. I również mamy gotową dokumentację i wniosek był składany do Urzędu 

Wojewódzkiego na remont chodników dokończenie ulicy Polnej, Wieczorka i Powstańców 

Wielkopolskich. Oczywiście jest nieograniczona liczba wniosków, które samorząd może składać. 

Teraz określone są kryteria. Wcześniej były też kryteria, ale teraz wiemy jaka jest punktacja  

za każde kryterium, będzie lista rankingowa, więc wiemy za co możemy uzyskać punkty. Premiowane 

są inwestycje na obszarach wiejskich z dostępnością do obiektów, do szkół, przedszkoli, dróg,  

po których jeździ transport publiczny, do centrów przesiadkowych, do przystanków autobusowych. 

Kryteria są dosyć ostre, ale złożymy pewnie na wszystkie te inwestycje wnioski. Wiadomo,  

że predystynowane będą przebudowy, bo najwięcej punktów uzyskają przebudowy dróg, gdzie  

są jeszcze ścieżki pieszo-rowerowe, takie inwestycje kompleksowe, gdyż tam jest największa ilość 

punktów na obszarach wiejskich. Jeśli chodzi o samorząd powiatowy, to powiat jeszcze  

nie zdecydował jakie wnioski będzie składać. Jestem przed tymi dyskusjami z samorządem 

powiatowym, bo takie rozmowy będą prowadzone, bo zawsze było tak, że powiat jeśli składa wniosek, 

no to również musi być wkład własny samorządów gminnych do inwestycji. Jeśli chodzi o powiat 

 w przypadku gminy Zduny, no to dokumentacja jest przygotowana na dalszy ciąg ścieżki pieszo-

rowerowej w Konarzewie. Ale czy będzie taka możliwość, czy w ogóle powiat będzie składał,  

czy ma takie możliwości finansowe, no to się okaże w najbliższym czasie.”  

Radny Janusz Hyliński – „pytanie do spotkania z dnia 25 lipca. Pan Burmistrz uczestniczył  

w spotkaniu z przedstawicielem firmy w sprawie utworzenia spółdzielni energetycznych w jednostkach 

samorządu terytorialnego. Czy ja mógłbym prosić o kilka słów wyjaśnienia o co dokładnie w tym 

temacie chodzi?” 
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Burmistrz Zdun Miłosz Zwierzyk – „to jest nowy projekt. Spółdzielnie już funkcjonują  

w tej przestrzeni takiej energetycznej. U mnie ten pomysł jakby tych spółdzielni energetycznych, 

klastrów energetycznych zrodził się jakiś czas temu, kiedy pojawiły się środki zewnętrzne  

na pozyskanie, na budowę paneli fotowoltaicznych, czy innych różnych źródeł pozyskania energii 

zielonej. O te środki mogły wnioskować tylko i wyłącznie spółdzielnie energetyczne, bądź klastry 

energetyczne. Więc rząd zliberalizował przepisy co do utworzenia tych spółdzielni energetycznych, 

 bo wcześniej były dość wygórowane, wyśrubowane przepisy mówiące o tym, że de facto powinniśmy 

już mieć te instalacje OZE, żeby założyć te spółdzielnie energetyczną. Co można było uznać, że opcja 

powstania spółdzielni mijała się z celem. Jeśli mieliśmy dążyć do rozwoju, to praktycznie było 

 to zablokowane. Teraz zostało to zmienione i te progi zostały obniżone. Mamy teraz realną szansę, 

żeby te spółdzielnie energetyczne uruchomić. No ale o co chodzi? Chodzi o to, że możemy utworzyć 

gminną spółdzielnię energetyczną, czyli zrodzoną z kilku podmiotów, powiedzmy szkół, przedszkoli. 

Oczywiście na niektórych obiektach musiała być zamontowana fotowoltaika, czyli z pewnymi już 

pozyskanymi źródłami z energii odnawialnej. Jakie są korzyści dla gminy? Korzyści są takie oto,  

że uciekamy spod opłat dystrybucyjnych. Zasada jest taka, że mamy już jakieś źródło energii 

odnawialnej i przesyłamy prąd między jednostkami. Czyli możemy w to włączyć nawet firmy, które 

wybudowały już u nas duże farmy fotowoltaiczne, taka farma na przykład powstała w Chachalni, 

 ta firma sprzedaje prąd do sieci. Po cenach oczywiście dumpingowych, trzy razy niższych niż my 

kupujemy prąd na rynku, na wolnym rynku. Moglibyśmy również tą firmę włączyć do spółdzielni 

energetycznej, kupować ten prąd od tej firmy. Nasza spółdzielnia by kupowała, a później  

by sprzedawała gminie. Czyli dla nas oszczędności są i nie ma wtedy opłaty dystrybucyjnej, bo prąd 

jest przesyłany w gminie między naszymi jednostkami. To jest efekt taki dodatkowy, pewnie 

długofalowy, bo musimy mieć tych paneli, żeby ta produkcja przekraczała ilości, które my jesteśmy w 

stanie skonsumować na naszych obiektach i wtedy jeśli powiedzmy, na budynku kaflarni mamy panele 

fotowoltaiczne o mocy takiej, które nam robią nadprodukcję, to tą nadprodukcję wysyłamy  

na przykład do urzędu. I nie płacimy opłaty dystrybucyjnej, tylko bezpośrednio prąd sprzedajemy 

urzędowi miejskiemu, gdzie nie ma fotowoltaiki i korzystamy na tym, że nie ma opłaty dystrybucyjnej, 

czyli połowa ceny nam odpada. To kolejny element. Najważniejszym elementem jest to, że tworząc tą 

spółdzielnię energetyczną możemy pozyskać środki zewnętrzne na budowę paneli fotowoltaicznych  

na pozostałych obiektach szkolnych. Do założenia spółdzielni energetycznej bierzemy takie obiekty 

 jak świetlice wiejskie, na których już są panele fotowoltaiczne. I ta spółdzielnia energetyczna 

wnioskuje o dofinansowanie na przykład na budowę paneli fotowoltaiczych na szkole podstawowej. 
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Dostajemy dofinansowanie, budujemy, włączamy tę szkołę do spółdzielni energetycznej i jakby 

rozbudowujemy cały czas ten system odnawialnych źródeł energii. To element długotrwały, na razie 

nie ma innych środków, które moglibyśmy pozyskać na zmniejszenie kosztów energii, czyli budowę 

paneli na naszych obiektach podlegających samorządowi. Pod te spółdzielnie nie podlegają, punkty 

oświetleniowe, więc nie możemy uzyskać tego efektu w tym obszarze. Jest projekt odnośnie wymiany 

opraw oświetleniowych i go zrealizujemy, więc tutaj będzie obniżka zużycia prądu i kosztów 

energetycznych. Takie działania podejmujemy, czy to wyjdzie z tą spółdzielnią energetyczną, to nie 

wiem, na razie rozmawiamy z firmami, przeprowadzamy audyty, czy to w ogóle nam się to opłaci, czy 

mamy takie moce paneli fotowoltaicznych, żeby tą spółdzielnię na naszej gminie utworzyć. Jeśli tak, 

no to podejmiemy te działania i spróbujemy pozyskać dofinansowanie na budowę paneli na obiektach 

publicznych. Jest też możliwość, żeby do spółdzielni energetycznej włączyć mieszkańców, bo mamy 

206 instalacji energetycznych w budynkach. 206 gospodarstw domowych jest zadowolona, ale reszta 

nie dostała tego dofinansowania. Więc to też jest kolejna ścieżka, która umożliwia nam pozyskanie 

 dla kolejnych mieszkańców panele fotowoltaiczne z dofinansowaniem. Tylko i wyłącznie na chwilę 

obecną jest to możliwe za pośrednictwem tych spółdzielni energetycznych. To jest jakiś plan, jeśli się 

uda, fajnie, ale podejmujemy to działanie, może z tego skorzystamy. Jest to teraz dosyć popularne,  

tych spółdzielni trochę teraz powstaje. Więc korzystamy z tych dobrodziejstw, obniżenia wymogów  

do utworzenia spółdzielni energetycznej i jeśli się uda, obniżymy koszty energetyczne.  

Innych pytań w tym puncie nie zgłoszono.  

Pkt. 7. Sprawozdanie z działalności Komisji w okresie międzysesyjny. 

Przewodnicząca Komisji Radna Bernadeta Staśkiewicz poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska odbyła jedno wspólne posiedzenie  

z Komisją Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisją Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa  

i Budżetu w dniu 21 lipca. Na posiedzeniu komisja zaopiniowała projekty uchwał na kolejną sesję 

Rady Miejskiej oraz zapoznała się z funkcjonowaniem Specjalistycznego Ośrodka Wsparcia dla Osób 

Doznających Przemocy Domowej w Zdunach. 

Przewodniczący Komisji Radny Damian Otworowski poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury 

 i Kultury Fizycznej w okresie międzysesyjnym odbyła jedno wspólne posiedzenie z Komisją Zdrowia 

Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska oraz Komisją Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu  

w dniu 21 lipca. Na posiedzeniu komisja zaopiniowała projekty uchwał na kolejną sesję Rady 

Miejskiej oraz zapoznała się ze stanem organizacyjnym i planami edukacyjnymi w Przedszkolu 

Publicznym w Zdunach. 
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Przewodniczący Komisji Radny Tomasz Roszak podał, że w okresie międzysesyjnym Komisja 

Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu odbyła jedno wspólne posiedzenie z Komisją Zdrowia 

Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska oraz z Komisją Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej w dniu 

21 lipca. Na posiedzeniu komisja zaopiniowała projekty uchwał na kolejną sesję Rady Miejskiej 

 oraz zapoznała się ze stanem dróg gminnych i powiatowych.  

Pkt. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/263/2017 Rady Miejskiej  

w Zdunach z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Zduny. 

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach komisji. Projekt uchwały stanowi załącznik 

 nr 9 do protokołu. Komisje wydały pozytywne opinie do projektu uchwały (załączniki nr 10). Pytań, 

uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik nr 11. 

Ze względu na interes prawny Radnego na podstawie art. 25a ustawy o samorządzie gminnym  

z głosowania została wyłączona Radna Karolina Jankowska Grzybek.  

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/263/2017 Rady 

Miejskiej w Zdunach z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Zduny. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI:0 

Wyłączenia z głosowania: Karolina Jankowska-Grzybek 

Wyniki imienne: ZA (14): Janusz Hyliński, Barbara Łasińska, Konrad Łuczak, Robert Marciniak, 

Kornel Nowacki, Dominik Nowak, Joanna Oleszyńska-Niżniowska, Damian Otworowski, Tomasz 

Roszak, Michał Stachowiak, Bernadeta Staśkiewicz, Grzegorz Szafraniak, Paweł Tkacz, Artur Wiatrak 

PRZECIW: (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: (0) 

BRAK GŁOSU: (1): Karolina Jankowska-Grzybek 

NIEOBECNI: (0) 

Rada Miejska w Zdunach w obecności 15 Radnych podjęła Uchwałę nr IV/29/2024 zmieniającą 

uchwałę nr XXVI.192.2013 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 21 marca 2013 r. w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych udostępnionych dla operatorów i przewoźników na terenie Gminy 
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Zduny oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów i ustalenia stawek opłat za korzystanie  

z nich - 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się”, 1 brak głosu.  

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Pkt. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat lokalnych w drodze 

inkasa oraz wyznaczenia inkasentów. 

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach komisji. Projekt uchwały stanowi załącznik 

 nr 13 do protokołu. Komisje wydały pozytywne opinie do projektu uchwały (załączniki nr 14).  

Do projektu uchwały zgłoszono pytanie. 

Radny Janusz Hyliński – „czy można określić jak to wychodzi procentowo, ile osób płaci u sołtysów, 

 a ile robi przelewy lub płaci w gminie?” 

Skarbnik Gminy Zduny Iwona Klepacka – „w tym momencie nie udzielę dokładnej informacji. Te 

dane są do sprawdzenia. To jest roczna kwota rzędu tak mniej więcej kilkanaście do 20 000 zł, łącznie.  

Ale z roku na rok ta kwota maleje z uwagi na to, że coraz więcej podatników wpłaca zobowiązania 

podatkowe bezpośrednio na rachunek bankowy gminy Zduny.” 

Innych pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Ze względu na interes prawny Radnego na podstawie art. 25 a ustawy o samorządzie gminnym  

z głosowania został wyłączony Radny Dominik Nowak.  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik nr 15. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat lokalnych  

w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI:0 

Wyłączenia z głosowania: Dominik Nowak 

Wyniki imienne: ZA (14): Janusz Hyliński, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Łasińska, Konrad 

Łuczak, Robert Marciniak, Kornel Nowacki, Joanna Oleszyńska-Niżniowska, Damian Otworowski, 

Tomasz Roszak, Michał Stachowiak, Bernadeta Staśkiewicz, Grzegorz Szafraniak, Paweł Tkacz, Artur 

Wiatrak 

PRZECIW: (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: (0) 

BRAK GŁOSU (1): Dominik Nowak 

NIEOBECNI: (0) 
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Rada Miejska w Zdunach w obecności 15 Radnych podjęła Uchwałę nr IV/30/2024 w sprawie 

zarządzenia poboru podatków i opłat lokalnych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów 

 - 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się”, 1 brak głosu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024. 

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach komisji. Projekt uchwały stanowi załącznik 

 nr 17 do protokołu. Komisje wydały pozytywne opinie do projektu uchwały (załącznik nr 18). Skarbik 

Gminy Zduny Iwona Klepacka omawiając propozycje zmian do projektu uchwały budżetowej 

podkreśliła, że planowane dochody ustala się na kwotę 67.265.368,30 zł, a planowane wydatki ustala 

się na kwotę 59.133.017,02 zł. Następnie szczegółowo przedstawiła wprowadzone zmiany do projektu 

uchwały budżetowej na 2024 r. Projekt uchwały z autopoprawkami stanowi załącznik nr 19  

do protokołu. 

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik nr 20. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: ZA (15): Janusz Hyliński, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Łasińska, Konrad 

Łuczak, Robert Marciniak, Kornel Nowacki, Dominik Nowak, Joanna Oleszyńska-Niżniowska, 

Damian Otworowski, Tomasz Roszak, Michał Stachowiak, Bernadeta Staśkiewicz, Grzegorz 

Szafraniak, Paweł Tkacz, Artur Wiatrak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska w Zdunach w obecności 15 Radnych podjęła Uchwałę nr IV/31/2024 w sprawie zmian 

w uchwale budżetowej na rok 2024 - 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”.  

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Pkt. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zduny na lata 2024 – 2034. 
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Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach komisji. Projekt uchwały stanowi załącznik 

 nr 22 do protokołu. Komisje wydały pozytywne opinie do projektu uchwały (załącznik nr 23).  

Międzyczasie zaszły okoliczności, aby wprowadzić zmiany do projektu uchwały. Projekt uchwały  

z autopoprawkami stanowi załącznik nr 24. 

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik nr 25. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zduny na lata 2024 – 2034. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: ZA (15): Janusz Hyliński, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Łasińska, Konrad 

Łuczak, Robert Marciniak, Kornel Nowacki, Dominik Nowak, Joanna Oleszyńska-Niżniowska, 

Damian Otworowski, Tomasz Roszak, Michał Stachowiak, Bernadeta Staśkiewicz, Grzegorz 

Szafraniak, Paweł Tkacz, Artur Wiatrak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska w Zdunach w obecności 15 Radnych podjęła Uchwałę nr IV/32/2024 w sprawie zmiany 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2024 – 2034 - 15 głosami „za”, przy 

0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się”.  

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Pkt. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej w Zdunach  

do Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach komisji. Projekt uchwały stanowi załącznik 

 nr 27 do protokołu. Komisje wydały pozytywne opinie do projektu uchwały (załącznik nr 28).  

Do pracy w komisji zgłosili się Radna Karolina Jankowska Grzybek oraz Radny Paweł Tkacz. Innych 

kandydatur nie zgłoszono. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji 

prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik nr 29. 
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Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej  

w Zdunach do Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: ZA (15): Janusz Hyliński, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Łasińska, Konrad 

Łuczak, Robert Marciniak, Kornel Nowacki, Dominik Nowak, Joanna Oleszyńska-Niżniowska, 

Damian Otworowski, Tomasz Roszak, Michał Stachowiak, Bernadeta Staśkiewicz, Grzegorz 

Szafraniak, Paweł Tkacz, Artur Wiatrak 

PRZECIW: (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: (0) 

BRAK GŁOSU: (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska w Zdunach w obecności 15 Radnych podjęła Uchwałę nr IV/33/2024 w sprawie 

wyznaczenia przedstawicieli Rady Miejskiej w Zdunach do Społecznej Komisji Mieszkaniowej  

- 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się”.  

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Pkt. 13. Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę nr LXVII.449.2023 Rady Miejskiej w Zdunach  

z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków. 

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach komisji. Projekt uchwały stanowi załącznik 

 nr 31 do protokołu. Komisje wydały pozytywne opinie do projektu uchwały (załączniki nr 32). Pytań, 

uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik nr 33. 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę nr LXVII.449.2023 Rady Miejskiej  

w Zdunach z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: ZA (15): Janusz Hyliński, Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Łasińska, Konrad 

Łuczak, Robert Marciniak, Kornel Nowacki, Dominik Nowak, Joanna Oleszyńska-Niżniowska, 
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Damian Otworowski, Tomasz Roszak, Michał Stachowiak, Bernadeta Staśkiewicz, Grzegorz 

Szafraniak, Paweł Tkacz, Artur Wiatrak 

PRZECIW: (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: (0) 

BRAK GŁOSU: (0) 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska w Zdunach w obecności 15 Radnych podjęła Uchwałę nr IV/34/2024 zmieniającą 

uchwałę nr LXVII.449.2023 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie 

przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów 

zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków - 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”.  

Uchwała stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Pkt. 14. Interpelacje, zapytania, udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Zdunach Radna Karolina Jankowska-Grzybek poinformowała 

 o kolejnej planowanej sesji, która odbędzie się 28 sierpnia 2024 r. o godz. 15:00 w Starej Kaflarni  

w Zdunach. Następnie głos oddała Radnym. 

Radny Artur Wiatrak – czy w najbliższym czasie planowy jest przegląd placów zabaw? Bo słyszałem,  

że niektóre są uszkodzone. Kiedy ten przegląd najbliższy teraz będzie?” 

Burmistrz Zdun Miłosz Zwierzyk – „przeglądy placów zabaw odbywają się cyklicznie. Na pewno 

 raz w miesiącu muszą zostać przejrzane. Przed sezonem jest taki dopuszczający budowlany przegląd, 

tak jak każdego obiektu budowlanego przed sezonem, a tak to jest na bieżąco kontrolowane,  

ale raz w miesiącu normalnie do książki obiektów musi być wpisany przegląd. Jeśli Państwo macie 

jakieś sygnały o uszkodzeniach, to można do urzędu oczywiście na bieżąco zgłaszać. Nie wiem 

dokładnie, czy on był już w ostatnim tygodniu, dwóch, czy dopiero będzie w przyszłym tygodniu, 

trudno mi powiedzieć. Jest pracownik, który się tym zajmuje i przeglądy są realizowane cyklicznie. 

Myślę, że te urządzenia na placach zabaw są już w większości powymieniane, jeśli chodzi o 

certyfikacje, no ale oczywiście zawsze może jakieś uszkodzenie nastąpić, tym bardziej, że już trochę 

lat minęło. Niby nowe place wszystkie, ale niektóre już mają 10 lat, więc na pewno jakieś uszkodzenia 

takie już zmęczeniowe, materiałowe mogą nastąpić. „ 

Radny Janusz Hyliński – „podziękował za realizację wniosku Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej  

i Ochrony Środowiska polegającej na odgrodzeniu przestrzeni rekreacyjnej od drogi poprzez wplecenie 

tych specjalnych osłon w ten płot panelowy. Niemniej jednak mam pytanie, czy ten płot zostanie 
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całkowicie do końca przepleciony, czy tak jak w tej chwili to wygląda nie będzie do końca uzupełniony 

tymi panelami?” 

Burmistrz Zdun Miłosz Zwierzyk – „te panele zostały zamówione na cały odcinek płotu. Jeśli nie 

zostały jeszcze zamontowane, dopytam dlaczego to jeszcze nie jest zrealizowane, być może coś z 

dostawami materiału. Ale zlecenie było na całą długość, tym bardziej, że to nie był, aż taki duży koszt, 

jak pierwotnie szacowaliśmy.” 

Radny Robert Marciniak – „tak jak wcześniej Wam pisałem, że taka propozycja się narodziła, 

 że czasami zbieramy powiedzieć środki finansowe, aby komuś pomóc, albo coś komuś ofiarować 

 po prostu. Nie mam skarbonki dzisiaj, ale mam białą kopertę. Prosiłbym Was o wolne datki na nasz 

zdunowski Cukrowniczy Klub Sportowy. Nie ma żadnej listy po prostu kto ile uważa przekazać na ręce 

Panu Prezesowi, aby mógł spokojnie spać i zapłacić ostatnią fakturę za transport. Mam nadzieję,  

że dzieci z obozu są zadowolone, bo te filmiki i to co jest w mediach społecznościowych, to wygląda 

super. Mam nadzieję, że pochylimy się nad wysokością dotacji dla klubów sportowych przy 

uchwalaniu budżetu na kolejny rok, chociażby uwzględniając wzrost cen i wzrost kosztów utrzymania 

klubów. Na stadionie się pięknie dzieje, bo gmina dużo inwestuje w infrastrukturę sportową,  

to sala sportowa, to bieżnia, trybuny, to będzie nawodnienie boiska CKS. Gmina nie zapomina o klubie 

po prostu wspiera w ramach możliwości finansowych.”  

Innych głosów w tym punkcie nie zabrano.  

Pkt. 15.  Zamknięcie obrad. 

W tym punkcie poprosił o głos ponownie Prezes CKS Piotr Jarecki – „podziękował radnemu 

Robertowi za zorganizowanie zbiórki dla CKS. Poprosił Radnego Damiana Otworowskiego  

o spotkanie w celu omówienia paru pomysłów na uzdrowienie działalności klubu. Prosił o interwencję 

w sprawie uszkodzenia na zdunowskim skate parku. Chodzi o urwaną obudowę, taka prowadnica i to 

bardzo jest niebezpieczne. Niestaranne wykonanie sprawia, że często ta cześć jest urywana bo jest 

bardzo wąska zabudowa tego zakończenia i te nity nie mają się czego trzymać. Chciałbym się zapytać 

Pana Burmistrza o drogę Witosa i Podgórną, bo wiadomo, że tam jest kanalizacja do zrobienia. Zwrócił 

uwagę, że ulicą Podgórną dzieci idą do szkoły, a tam nie ma w ogóle chodnika, jest ulica bardzo wąska 

i trzeba iść jakby po krawężniku i ziemi. Jeżeli tam pada, to te dzieci generalnie nie mają gdzie iść, 

muszą chodzić ulicą, jest to bardzo niebezpieczne. Kolejna sprawa teraz wyszła na bieżąco dojazd 

autobusu do nowo wybudowanej sali gimnastycznej. Nie wiem jaki przebieg będzie miał wjazd do sali, 

ale tam bardzo ciężko ma autobus wjechać, a podejrzewam, że ten parking chyba tam jest 

przygotowany też do autobusów, może będą parkować. Trzeba też już do przodu pomyśleć. Następna 
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sprawa, która mi gdzieś przyszła do głowy, nie wiem czy to pan radny Wiatrak, chodzi 

 o fotowoltaikę, bo tutaj jest 206 takich, co dostało dofinansowanie z urzędu. Ale jest dużo takich 

urządzeń, które mieszkańcy sobie sami jakby zafundowali. Uczulam, bo jeżeli w południe jest duża 

produkcja tego prądu z fotowoltaiki, zakłady energetyczne nie odbierają tego, bo linie nie są 

przystosowane. Także ja tu nie chcę się wtrącać, ale też by trzeba to na bieżąco, jeżeli by chodziło tam 

o budowanie czegoś, po prostu fotowoltaika w pewnym momencie się wyłącza i nie ma produkcji, bo 

zakład energetyczny nie jest w stanie tego odebrać. To nie to, żebym się tutaj wymądrzał, czy coś 

takiego, ale taka uwaga. Jeszcze jedno pytanie do Pani Skarbnik odnośnie organizowana zawodów 

siatkówki plażowej i chciałbym pozyskać informację, czy gmina w jakiś sposób sponsorowała tam to 

przedsięwzięcie. Jeżeli tak, to w jakiej kwocie? I chciałbym się też dowiedzieć, czy jakieś zdunowskie 

zespoły brały w tym udział.” 

Burmistrz Zdun Miłosz Zwierzyk – „jeśli chodzi o sieci energetyczne to infrastruktura krytyczna, za 

nią samorząd absolutnie nie odpowiada, to jest domena rządu. Przez spółki energetyczne. Jeśli Państwo 

widzicie na swoich instalacjach fotowoltaicznych, że falowniki się wyłączają, można to sprawdzić,  

to należy zgłosić to do firmy Energa Operator, celem sprawdzenia sieci energetycznych 

 i transformatorów. To jest zupełnie poza gminą, ale można to skontrolować, zgłosić do energetyki. 

Energetyka ma obowiązek zrealizowania tego zgłoszenia i wielokrotnie się działo tak, że chyba we 

wszystkich przypadkach, które mieszkańcy zgłaszali do nas po zamontowaniu tych 206 instalacji 

fotowoltaicznych na całej gminie, to mnóstwo było takich przypadków, te transformatory, te sieci, 

które są już wiekowe, faktycznie nie odbierały tej energii. Więc to można zgłosić. Energetyka 

zrealizuje to zgłoszenie i myślę, że to jest też w ich interesie, żeby ten prąd odbierać, muszą  

też wykazać pewne wskaźniki produkcji energii odnawialnej, więc to też w interesie spółek,  

ale oczywiście i to jest jakby ucieczka, te spółdzielnie energetyczne w przyszłości, to jest ucieczka 

właśnie do tych problemów sieciowych. Bo również do tych spółdzielni przyszłościowo można 

włączać wszystkich mieszkańców, którzy mają panele i wtedy ten prąd krąży po naszej gminie, 

nadwyżki nie są oddawane do sieci energetycznych. To jest jakby przyszłość, ale tu jak najbardziej 

można na bieżąco to zgłaszać. Zaznaczam gmina za to nie odpowiada. To nie Burmistrz, nie Rada 

Miejska, tylko spółki energetyczne, ale trzeba oczywiście interweniować. I proponuję nie tylko 

zgłaszać telefonicznie, ale na piśmie, bo wiem z doświadczenia, że to potrwa i czasami te zgłoszenia 

trafiają w próżnię. Więc proponuję pisemnie za potwierdzeniem odbioru takie zgłoszenia wysyłać  

do firmy energetycznej. Jeśli chodzi o skate park, oczywiście te wszystkie usterki oczywiście zostaną 

zgłoszone. Jeśli chodzi tutaj o dofinansowanie różnych wydarzeń, które się dzieją na terenie gminy 
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Zduny, to jeśli są dofinansowania do różnych, praktycznie większości działań, turniejów, konkursów 

wędkarskich, siatkarskich, różnego typu, to są na zasadzie środków promocyjnych, niewielkich kwot. 

Rozumiem, że Pan tutaj sugeruje, że kwota dla CKS-u była zbyt mała  

na dofinansowanie tego wyjazdu, bo na inne działania są przeznaczane środki. To tak nie jest. Ja muszę 

patrzeć na całą gminę, na każdą działalność wszystkich klubów sportowych i działalność promocyjną. 

To są niewielkie kwoty. No ale tak jak mówię, tutaj jeśli chodzi o ten wyjazd na ten obóz, kwota taka 

była jaka była, to też muszę powiedzieć, że w budżecie nie było środków na taki wyjazd. Udało się 

tutaj pozyskać, znaczy przesunąć ze środków, ze zwolnień na sprzedaż napojów alkoholowych, bo też 

w takich kwotach różne wyjazdy dla dzieci i młodzieży są dofinansowane. To nie jest, że to był jakiś 

wyjątek, że ta kwota jest około 2000 zł. Takie po prostu kwoty komisja przeznacza dla dzieci 

 i młodzieży na wyjazdy profilaktyczne. Oprócz tego, co Państwo dobrze wiecie, są realizowane 

półkolonie i te rzeczy w trakcie roku już się zadziały, bo były półkolonie zimowe, letnie, warsztaty  

w kaflarni, więc tych wydatków już było sporo. I tak by był problem, że ten budżet już był 

rozdysponowany z tych środków, tym bardziej, że jest jeszcze tam planowana inwestycja w kręgielni. 

Jeśli Pan chce szczegóły, to możemy takie zestawienie przygotować, ile, jakie środki, ale to jest pewnie 

od 500 zł do 1000 zł, w tych granicach gdzieś te środki na promocję różnych zawodów, to jest zakup 

 z reguły pucharów. Jeśli chodzi o wyjazd autobusów na parking przy sali gimnastycznej.  

Tak, oczywiście tam w ramach inwestycji, którą realizujemy, przy hali sportowej jest zaprojektowany 

parking również dla autobusów. Jest zatoka, czyli ruch będzie jednokierunkowy na tym parkingu. 

Autobus będzie wjeżdżał jednym wjazdem i wyjeżdżał wyjazdem. Nie będzie musiał tam 

manewrować, będzie zatoka autobusowa na tym parkingu, czyli na terenie hali jest to zorganizowane. 

Jeśli chodzi o drogę, to w ramach tej inwestycji nie mamy przewidzianych, tak jak Państwo wiecie,  

w budżecie nie ma żadnych środków na przebudowę tych dróg, czyli ulicy Młynarskiej, czy Witosa. 

Już się zastanawiamy, jak to rozwiązać. Pewnie będzie jakiś ruch jednokierunkowy, bo tam jest  

za wąsko, autobus na pewno się nie minie z samochodem. Musimy to zorganizować i na pewno 

 w przyszłym rocznym budżecie zapewnić środki, jeśli będzie taka oczywiście możliwość finansowa na 

jakieś utwardzenie tych dróg, bo nie oszukujmy się, autobus po drodze gruntowej nie może jeździć, bo 

ma zawieszenie jakie ma. Więc żeby w pełni wykorzystać tą halę na różnego rodzaju wydarzenia, a już 

zgłaszają się kluby z organizacją większych niż do tej pory imprez, więc zapotrzebowanie będzie na 

wjazd autobusów i takich konkretnych, więc ta jest inwestycja przed nami. W tym roku na pewno tego 

nie jesteśmy w stanie zrealizować, tylko i wyłącznie doraźne wyrównanie tych dróg, żeby można było 
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bezpiecznie dojechać, a w przyszłości na pewno musimy te drogi ulicy Witosa i Młynarską, no bo tymi 

drogami ta komunikacja będzie się odbywała, wybudować te drogi.”  

Innych pytań, uwag w tym punkcie nie zgłoszono.  

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodnicząca Rady o godz. 16:12 zamknęła obrady  

IV sesji Rady Miejskiej. Dziękując za udział w sesji.  
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